
Svar gällande motion om införande av porrfilter på kommunens datorer 
Vi delar uppfattningen att det är viktigt att skapa en trygg och säker digital miljö för både barn, 

ungdomar och kommunanställda. 

Det ska dock noteras att kommunen redan har ett nätverksbaserat innehållsfilter implementerat i 

våra brandväggar ur ett IT-säkerhetsperspektiv. Detta filter fungerar så länge en användare är 

uppkopplad på kommunens nätverk när man är på arbetet eller i skolan. Det är ett automatiskt 

system som granskar vilken webbplats en användare försöker besöka och jämför den med en lista 

över otillåtna sidor. Om en sida finns på listan blockeras den och användaren får ett meddelande om 

att åtkomst nekas. 

Filtret fungerar genom: 

• Fördefinierade listor: Webbplatser som innehåller olämpligt material, exempelvis pornografi 

eller våldsamt innehåll, är redan blockerade. 

• Stoppar åtkomst till vissa webbadresser: Om någon försöker nå en förbjuden sida blockeras 

anslutningen direkt. 

 
Utmaningar med innehållsfilter 

Trots att innehållsfilter kan vara effektiva finns det flera tekniska och praktiska utmaningar:  

• Risk för att blockera fel sidor: Ibland kan även seriösa sidor, exempelvis utbildningsmaterial, 

bli blockerade av misstag. 

• Möjlighet att kringgå filtret: Vissa användare kan använda tekniska lösningar som VPN-

tjänster för att komma runt blockeringen eller koppla upp sin privata mobil mot datorn etc.  

• Ständig uppdatering krävs: Internet förändras hela tiden, och listan över blockerade sidor 

måste hållas uppdaterad. 

• Resurser och underhåll: Systemet kräver tid och personal för att hantera eventuella 

problem och anpassa filtret vid behov. 

 

IT kontoret har tagit fram statistik på samtliga datorer i kommunen. Förra utredningen som gjordes 

tittade IT kontoret endast på skolornas datorer, nu har man tagit fram statistik på samtliga datorer i 

kommunen. På just pornografi är det i dag 0,06% förfrågningar på samtliga datorer i kommunen. 

Nedan ser ni en lista på förfrågningar under en period på en månad. 

Med denna fakta som bakgrund föreslår Arbetarekommunens styrelse att motionen ska 

avslås  



 

 



 


